

全国中文核心期刊  
中国科技核心期刊  
中国科学引文数据库来源期刊  
中国农林核心期刊  
RCCSE中国核心学术期刊

ISSN 2095-0756  
CODEN ZNDXBB

# 浙江农林大学学报

JOURNAL OF  
ZHEJIANG A&F UNIVERSITY

2021年4月 第38卷 第2期

Vol. 38 No. 2 Apr. 2021



中国 浙江 杭州  
HANGZHOU ZHEJIANG CHINA

04>

9 772095 075218

# 浙江农林大学学报

Zhejiang Nonglin Daxue Xuebao

2021年4月20日

第38卷 第2期

## 目 次

桂花己糖激酶基因家族成员的序列及表达分析	庞天虹, 钱婕妤, 付建新, 顾翠花, 张超(225)
五大连池火山森林群落多样性与稳定性	谢立红, 曹宏杰, 黄庆阳, 杨帆, 王继丰, 王建波, 倪红伟(235)
不同演替程度下马尾松人工林生物多样性对生物量的影响	韩泽民, 李源, 王熊, 菅永峰, 周靖婧, 佃袁勇, 黄光体(246)
人为干扰对雅安苍坪山公园桉树人工林物种多样性和生物量的影响	曾洪, 陈聪琳, 喻静, 向琳, 孙一森, 胡明玥, 郝建锋(253)
天台县大雷山夏蜡梅群落学特征分析	张忠钊, 谢文远, 张培林(262)
不同叶色矢竹叶片反射光谱及光化学特性	王洁, 陈柯伊, 金海, 李朝娜, 成敏敏, 杨海芸(271)
不同溶解氧质量浓度对雷竹水培苗生长和生理生化的影响	杨玉庭, 邵香君, 周菊敏, 桂仁意(280)
盐胁迫对望春玉兰幼苗形态和相关生理指标的影响	沈徐悦, 张浪, 陈蓉蓉, 申亚梅, 金荷仙(289)
楸树扦插过程中插穗内含物变化分析	王改萍, 王晓聪, 章雷, 张晨, 刘彬(296)
机械损伤及埋土深度对杉木萌蘖及抗氧化酶活性的影响	张吉玲, 陈钢, 曹光球, 林思祖, 郑宏, 李勇(304)
应用岩棉缓解水分胁迫对番茄的生长生理影响	顾佳悦, 邵帅, 邓玉娟, 余骋博, 陈俊辉, 秦华, 梁辰飞, 徐秋芳(311)
间伐和林分类型对森林凋落物储量和土壤持水性能的影响	简永旗, 吴家森, 盛卫星, 聂国辉, 郑城, 姜培坤(320)
3种药用植物单/混播对沙化土壤碳、氮质量分数及酶活性的影响	吴羽晨, 蔺芳, 张家洋, 张路路(329)
杭嘉湖平原水稻主产区土壤重金属状况调查及风险评价	杭嘉湖平原水稻主产区土壤重金属状况调查及风险评价
施用原始及铁改性生物质炭对土壤吸附砷(V)的影响	马佳燕, 马嘉伟, 柳丹, 傅伟军, 叶正钱(336)
不同官能团多壁碳纳米管对镉的吸附及细菌毒性	戴志楠, 温尔刚, 陈翰博, 杨兴, 陈俊辉, 郭佳, 王海龙(346)
藻源溶解性有机质对汞甲基化的影响	李思艳, 刘俊蕃, 李梅(355)
1种基于全局对比度的害虫收集方法	李雨桐, 何鑫龙, 彭一帆, 胡勰克, 王呈杭, 赵婷, 吴胜春, 梁鹏(362)
基于行业减排的森林碳汇需求空间测度与分类	柳懿祥, 汪杭军, 徐铁平(369)
基于服务能力的福州主城区城市公园布局分析	朱梅钰, 龙飞, 祁慧博, 张哲(377)
重组竹/玻纤/PET泡沫复合多层结构保温板制备及性能评价	刘艳芬, 余坤勇, 赵秋月, 高仰驰, 艾婧文, 陈凤飞, 刘健(387)
徐斌, 王恒旭, 陆杰, 傅深渊, 戴进峰(396)	
<b>文献综述</b>	
竹笋适口性形成及其主要影响因素研究综述	徐森, 杨丽婷, 陈双林, 郭子武, 谷瑞, 章超(403)
十字花科植物黄化突变特性及其分子机制研究进展	吴砚农, 郑伟尉, 陆伟杰, 臧运祥(412)
<b>研究简报</b>	
农杆菌介导遗传转化获得转CP4基因籼稻的研究	胡欢, 李媛, 丁筠, 曹含章, 吕尊富, 李飞飞(420)
天目铁木和多脉铁木不同器官氮磷钾生态化学计量特征	叶子豪, 吴伟峰, 彭健健, 张崑, 蔡广越, 李云, 战捷佳, 吴家森(426)

## Contents

Sequence and expression analysis of hexokinase gene family members in <i>Osmanthus fragrans</i> ..... PANG Tianhong, QIAN Jieyu, FU Jianxin, et al. (225)
On the diversity and stability of forest communities in Wudalianchi Volcanoes ..... XIE Lihong, CAO Hongjie, HUANG Qingyang, et al. (235)
Effects of biodiversity on biomass of <i>Pinus massoniana</i> plantation under different succession degrees ..... HAN Zemin, LI Yuan, WANG Xiong, et al. (246)
Effects of human interference on species diversity and biomass of <i>Eucalyptus grandis</i> plantation in Cangping Mountain Park in Ya'an ..... ZENG Hong, CHEN Conglin, YU Jing, et al. (253)
Community characteristics of <i>Sinocalycanthus chinensis</i> in Dalei Mountains of Tiantai County ..... ZHANG Zhongzhao, XIE Wenyuan, ZHANG Peilin (262)
Reflection spectrum and photochemical characteristics of different colors' leaves in <i>Pseudosasa japonica</i> ..... WANG Jie, CHEN Keyi, JIN Hai, et al. (271)
Effects of different dissolved oxygen concentration on growth, physiology and biochemistry of hydroponic <i>Phyllostachys violascens</i> seedlings ..... YANG Wangting, SHAO Xiangjun, ZHOU Jumin, et al. (280)
Effect of NaCl stress on the morphology and related physiological indexes of <i>Magnolia biondii</i> seedlings ..... SHEN Xuyue, ZHANG Lang, CHEN Rongrong, et al. (289)
Cutting test of <i>Catalpa bungei</i> and change analysis of cutting contents ..... WANG Gaiping, WANG Xiaocong, ZHANG Lei, et al. (296)
Effects of mechanical damage and deep soil treatment on sprouting and antioxidant enzyme activities of <i>Cunninghamia lanceolata</i> ..... ZHANG Jiling, CHEN Gang, CAO Guangqiu, et al. (304)
Response of growth and physiological indicators of <i>Lycopersicon esculentum</i> to water stress relieved by rock wool ..... GU Jiayue, SHAO Shuai, DENG Yujuan, et al. (311)
Effects of thinning and stand types on litter stock and soil water-holding capacity ..... JIAN Yongqi, WU Jiasen, SHENG Weixing, et al. (320)
Effects of single/mixed sowing of three medicinal plants on the contents of carbon, nitrogen and enzymes activities of sandy soil ..... WU Yuchen, LIN Fang, ZHANG Jiayang, et al. (329)
Survey and risk assessment of soil heavy metals in the main rice producing areas in Hangjiahu plain ..... MA Jiayan, MA Jiawei, LIU Dan, et al. (336)
Effect of raw and iron-modified biochar on the sorption of As (V) by soils ..... DAI Zhinan, WEN Ergang, CHEN Hanbo, et al. (346)
Adsorption of cadmium on multi-walled carbon nanotubes with different functional groups and their bacterial toxicity ..... LI Siyan, LIU Junfan, LI Mei (355)
Influence of algal derived dissolved organic matter on mercury methylation in water ..... LI Yutong, HE Xinlong, PENG Yifan, et al. (362)
A pest collection method based on global contrast ..... LIU Yixiang, WANG Hangjun, XU Tieping (369)
Spatial measurement and classification of forest carbon sink demand based on industry emission reduction ..... ZHU Meiyu, LONG Fei, QI Huibo, et al. (377)
Urban park layout in the main urban area of Fuzhou in the light of service ability ..... LIU Yanfen, YU Kunyong, ZHAO Qiuyue, et al. (387)
Preparation and performance evaluation of bamboo scrimber/glass fiber/PET foam multilayer structural insulated panel ..... XU Bin, WANG Hengxu, LU Jie, et al. (396)
<b>Reviews</b>
Review on the formation of bamboo shoot palatability and its main influencing factors ..... XU Sen, YANG Liting, CHEN Shuanglin, et al. (403)
Research progress on the characteristics and molecular mechanism of yellowing mutation in Brassicaceae ..... WU Yannong, ZHENG Weiwei, LU Weijie, et al. (412)
<b>Scientific notes</b>
Agrobacterium-mediated transformation of CP4 gene into indica rice ..... HU Huan, LI Yuan, DING Yun, et al. (420)
Ecological stoichiometric characteristics of nitrogen, phosphorus and potassium in different organs of <i>Ostrya rehderiana</i> and <i>O. multinervis</i> ..... YE Zihao, WU Weifeng, PENG Jianjian, et al. (426)